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АННОТАЦИЯ:

 

В настоящем исследовании обоснована роль наукоёмких предприятий
ракетно - космического машиностроения как драйвера развития
национального хозяйства. Проведен анализ теоретико -
методологического вклада ученых в изучение вопросов
внутриорганизационного менеджмента предприятий. Выявлены
основные причины снижения эффективности внутриорганизационного
менеджмента предприятий и предложен механизм управления развитием
наукоёмких предприятий ракетно - космического машиностроения на
основе их организационных функций, государственного управления и
государственного регулирования, повышения конкурентоспособности,
внутренних потенциалов и организационных возможностей. В рамках
предложенного экономического механизма систематизированы подходы
к государственному управлению развитием наукоёмких предприятий
ракетно - космического машиностроения.
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ИНФОРМАЦИЯ О ФИНАНСОВОЙ ПОДДЕРЖКЕ:

 

Результаты исследования опубликованы в рамках гранта Президента РФ
для государственной поддержки молодых российских учёных -
кандидатов наук на тему «Новые подходы к управлению развитием
наукоёмких предприятий ракетно - космического машиностроения РФ»
(№ МК-1147.2021.2)

ОПИСАНИЕ НА АНГЛИЙСКОМ ЯЗЫКЕ:

 

FORMATION OF AN INTRA - ORGANIZATIONAL MECHANISM FOR
MANAGING THE DEVELOPMENT OF SCIENCE - INTENSIVE

ENTERPRISES OF ROCKET AND SPACE ENGINEERING

BARKOVSKAYA V.E.1, ABRASHKIN M.S.1

1 State Budgetary Educational Institution of Higher Education of the Moscow
Region «Technological University named after twice Hero of the Soviet

Union, pilot - cosmonaut A.A. Leonov», Korolev, Moscow region

 

This study substantiates the role of science - intensive enterprises in rocket
and space engineering as a driver of the economy. An analysis of the
theoretical and methodological contribution of scientists to the study of issues
of intra - organizational management of enterprises was carried out. The main
reasons for the decrease of management of enterprises are identified. In this
connection, the authors developed an intra - organizational mechanism for
managing the standpoint of their organizational conditions for functioning and
taking into account the high share of state participation in the financing and
management of their activities, the formation of government orders, the
growth of intersectoral competition, individual local potentials for
development and increment organizational abilities. Within the framework of
the proposed economic mechanism, approaches to state management of the
development.

 
Keywords: CIENCE - INTENSIVE ENTERPRISES, INTRA -
ORGANIZATIONAL DEVELOPMENT MANAGEMENT MECHANISM,
ROCKET AND SPACE INDUSTRY, ENTERPRISE MANAGEMENT
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